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1(2) 
Sammanträdesdatum 

2023-09-14 

Ludvika kommuns tillgänglighetsråd 

Plats och tid  

Beslutande ledamöter 

Ej beslutande ersättare 

Samlingssalen kl. 15:00 - 16:45 

Åsa Bergkvist (S) 
Helena Karlsson (M) 
Aron Knifström (MP) 
Peter Cyrillus (S)) 
Sören Grandelius (S) 
Siw Blixt Czerny Astma/allergi 
Agneta Pettersson RTP 
Annika Wallenstein Västerbergslagens demensförening 
Laila Lindqvist R 
Irene Lillkvist Hjärt/Lung 
Birgitta Lar Andersson Afasi 
Elisabeth Berg DHR 

Ann-Britt Hedman  Astma Allergi 
Sara Montelius Västerbergslagens demensförening 

Övriga närvarande Tjänstemän 
Elisabeth Karlsson, verksamhetschef 
Jens Wärme, fritidsadministratör 
Josefina Bylund, utredare 
Åsa Engberg, nämndsekreterare 

Övriga 

Underskrifter 

Sekreterare Paragrafer § 20-27
Åsa Engberg 

Ordförande 
Åsa Bergkvist 

Justerande 
Laila Lindqvist 

ANSLAG/BEVIS 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ Ludvika kommuns tillgänglighetsråd 

Sammanträdesdatum 2023-09-14 Paragrafer § 20-27

Datum då anslaget sätts upp Datum då anslaget tas ned 

Förvaringsplats för protokollet Protokollet förvaras på Vård- och omsorgsförvaltningens kansli 

Underskrift 
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§ 20   

 

Val av justerare 

Beslut 
Ludvika kommuns tillgänglighetsråd utser Laila Lindkvist till justerare. 
______ 
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§ 21   

 

Anmälan om övrig fråga 

Beslut 
Följande frågor anmäls: 

- Sara Montelius från Västerbergslagens Demensförening anmäler en 
övrig fråga. 

 
  
______ 
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§ 22  Dnr 2023/8 

 

Föregående protokoll 
Ordförande går igenom protokollet från 1 juni 2023. 
 
Ludvika kommuns tillgänglighetsråd godkänner protokollet, och protokollet 
läggs till handlingarna. 
  
______ 
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§ 23   

 

Brandövningar – FUB har väckt frågan 

Beskrivning av ärendet 
Verksamhetschefen Elisabeth Karlsson informerar rådet om hur det ser ut med 
brandövningar efter att Erik Etelätalo från föreningen FUB har ställt frågan om 
hur det fungerar. 
 

1. Finns det utrymningsplaner för de olika typer av LSS-boende och 
daglig verksamhet som finns i kommunen (Brand och annan 
fara)? 
 
✓ Ja, utrymningsplaner finns, och det finns även utsedda 

uppsamlingsplatser i respektive verksamhet 

2. Vem har ansvar för att ny personal blir informerad och får träning 
i hur man hanterar brand/kris? Tränar men tillsammans med de 
boende? 
 
✓ Brandskyddsombud informerar. Punkten finns med på 

checklistan för introduktion 
Brandronder görs enligt kommunens rutiner 
Enhetschefen ansvarar för att checklistan är ifylld 
Vi gör inga brandövningar med brukare då det skapar mycket 
oro och otrygghet 

 
3. Vilken typ av information ges till de boende? Finns det 

information på lättläst, som social berättelse med bilder eller 
annan alternativ eller kompletterande kommunikation? Detta för 
de boende att förstå 
 
✓ När det gäller brand så finns ingen lättläst information eller 

social berättelse/AKK 
Skyltar med utrymningsvägar finns på respektive boende 
Vid Covid så togs det fram sociala berättelser/AKK 
Förbättringsmöjlighet: Ta fram sociala berättelser gällande 
brand- och utrymningsvägar  

 
4. Har man gjort någon form av krisplan för varje boende/daglig 

verksamhet utifrån vilka som bor/arbetar där? 
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✓ Vi följer kommunens riktlinjer gällande krisarbete. 
Övergripande planer finns för alla boenden. Vi bemöter brukare 
utifrån individuella behov. 

 
5. Vem är ansvarig för att kunskapen finns på de olika 

beonden/daglig verksamhet? Här undrar vi över hur man gör 
med de som går runt på olika boenden. Hur säkerställer ni att de 
har kunskapen över lokalerna, utrymningsvägar, de boendes olika 
behov på samtliga ställen de arbetar på? 
 
✓ I LSS-verksamheter ”går man inte runt” på våra olika boenden 

utan en introduktion. I samband med intro ges information. Se 
introrutiner på punkt 2 

 
______ 
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§ 24   

 

Föreningsregistret 

Beskrivning av ärendet 
Jens Wärme, fritidsadministratör vid Kultur- och 
samhällsutvecklingsförvaltningen besöker rådet och informerar om 
föreningsregistret då föreningarna flera gånger har ställt frågor om hur det 
fungerar. 
 
Rådet får ta del av en presentation hur föreningsregistret fungerar och att det är 
det registret som används vid information till alla föreningar eller om Ludvika 
kommun vill ha in synpunkter på planer eller något liknande så använder man 
föreningsregistret. Och då är det bra om uppgifterna som finns är aktuella. 
 
Om man redan har anmält in sin förening och behöver uppdaterar sina 
uppgifter och inte har tillgång till inloggningen, kan man kontakta Jens och få 
en inloggning, och den kan användas av flera personer. 
 
Ett tips är att vid årsmötet gå in och titta i föreningsregistret så uppgifterna 
stämmer. 
 
______ 
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Ökad service för medborgarna 

Beskrivning av ärendet 
Josefins Bylund som är utredare på kommunstyrelseförvaltningen, besöker 
rådet och informerar om en utredning som hon håller på med – Ökad service 
till medborgarna. 
Kommunen utreder just nu hur servicen till medborgarna kan öka. Det handlar 
inte om servicen en kund/klient/elev/brukare får inom en verksamhet som 
exempelvis skola eller hemtjänst. Den servicen utvärderas inom respektive 
verksamhet. Utredningen handlar istället om servicen som medborgare får när 
de vänder sig till kommunen med mer allmänna frågor eller behöver hjälp med 
något.  

• Hur tycker ni att kommunens service fungerar i dag?  
• Vad fungerar bra och finns det förbättringsområden?  
• Hur skulle ni vilja att kommunen erbjuder service? Sker det bäst genom 

digitala lösningar, via hemsidan, per telefon eller genom ett besök? 
• Många kommuner har ett medborgarkontor som ska fungera som en 

väg in för alla frågor. Vad tror ni om den idéen? 
 
Josefina frågar om deltagarna har några tankar och idéer på hur kommunen ska 
bli bättre? 

- Ludvika kommuns växel är ett bra ställe att kontakta och  som kan lotsa 
en rätt med sina funderingar. 

- Om man kan få återkoppling vid kontakt med kommunen. Om man 
ringer någon handläggare så kan det vara bra att man får ett svar och att 
man sedan blir uppringd. 

- Hjälp att beställa biljetter och/eller om man kan få veta hur man gör. 
Det finns redan tre olika ställen där man redan idag får hjälp med det. 
Hälsokraft vid Gallerian, Willys i Marnäs och Coop vid Ludvika gård, 
informerar flera av deltagarna vid rådet. 
 

Josefina avslutar med att välkomna in idéer efter att deltagarna har fått 
återkoppla i sina föreningar, hon kommer att fortsätta att samla in synpunkter 
och idéer ett tag till för att senare i höst sammanställa det hon kommit fram till. 
Resultatet ska sedan presenteras för förvaltningscheferna, och de får då ta 
ställning till det som kommit fram i utredningen . 
______ 
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Laget runt 

Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden 
- Projekt för att byta ut all gatubelysning till ledbelysning 

Antagit en detaljplan för Hillängsområdet 
Markanvisning för Orren 
Svarat på remissen om tillgänglighetspolicy 
Revidering av biblioteksplanen pågår 
Kommande punkter till nästa nämnd – rutschbanan vid Sporthallen och 
tillgänglighetsanpassning på Avenyn 

Social-och utbildningsnämnden 
- 4.9 miljoner minus på individ- och familjeomsorgen 

Försörjningsstödet minskar. 
Placeringar av barn- och unga och missbrukare ökar. 
Trångt inom barnomsorgen i centrala Ludvika – 9 miljoner minus och 
den största anledningen är sjukskrivningar. 

Vård- och omsorgsnämnden 
- Solstrålar – ungdomar som förgyller brukarnas tillvaro. 

EPA- ungdomar i hemtjänsten i Sunnansjö och Fredriksberg 
Föreningsbidraget– sista dagen för att söka är 15 september, planerar att 
fatta beslut senare under året eller i börja på nästa år 
Remissen – Tillgänglighetspolicy  
Milan – boendeformen ändras från särskilt boende med hemtjänst, till 
boende som söks utan bistånd via Ludvika Hem. Idag har vård- och 
omsorg en så kallad blockhyra, som gör att vård- och omsorg betalar 
för tomma lägenheter, i dagsläget handlar det om ca 100 000 kr i 
månaden. Ingen tvingas att flytta från Milan. 

Kommunstyrelsen 
- Ett delårsbokslut är på gång.  

Vattenledningen, det kan vara ett avslut på gång. 
Sjukfrånvaron inom hela koncernen. 
Centralisera stödfunktioner. 
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 VBU – Västerbergslagens utbildningsförbund 
- Anmält förhinder. 

LKFAB/ Ludvika Hem/Brunnsvik 
- Tittar på möjligheten att skapa 65plus boende på Brunnsvik. 

 Region Dalarna 
- Ingen medverkande. 

 Afasi 
- Ett höstmöte på gång för medlemmarna. 

Julfest fram över. 
Deltog vid Hälsa hela livet och Sensommar. 

Västerbergslagens Demensförening 
- Alzheimerdagen den 21/9 då delar föreningen ut tårtor 

- 23/9 seniormässa i Smedjebacken. 

 Hjärt/Lung 
- Möte var 8:e vecka med olika teman. 

Julfest. 

 R - reumatikerföreningen 
- Promenadgrupp 

Qigong 
Föreläsningar 

 RTP 
- Promenadgrupp 

Qigong 
Föreläsningar 

 DHR 
- Qigong 

Höstgryta i Sjöhaga 
Surströmmningsträff 
Syträff i HSO  

 Astma/Allergi 
- Planer på gång. 

 ______ 
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§ 27   

 

Övriga frågor 
 
Sara Montelius har en fråga gällande testet att använda Ludvika kommuns 
hemsida och ordförande besvarar frågan. 
 
Föreningarna som deltog vid mässan Hälsa hela livet! i Folkets Hus, tyckte att 
det var två bra dagar. 
______ 
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